

162. (א) החלטת ממשלה שניתנה ערב תחילתו של פרק זה, שלא לפי הוראות חיקוק, ומקנה הטבות לאזור או ליישוב על בסיס עדיפות לאומית, תתבטל בתום שנתיים וחצי מיום תחילתו של פרק זה או עד המועד הקבוע בה, לפי המוקדם; הוראות סעיף קטן זה לא יחולו על החלטת הממשלה מספר 3960 ועל החלטת הממשלה מספר 3964, מיום כ"ג באב התשס"ח (24 באוגוסט 2008), ואין בהוראות סעיף קטן זה כדי לקבוע הוראות לעניין תוקפן.

(ב) בתוך שישה חודשים מיום תחילתו של פרק זה ימסור ראש הממשלה או שר שימנה לעניין זה, לכנסת, דין וחשבון בדבר החלטות הממשלה שניתנו ערב תחילתו של חוק זה, והן בתוקף, כאמור בסעיף קטן (א).

פרק כ"ז: מסים

סימן א': מס הכנסה שלילי

163. בחוק להגדלת שיעור ההשתתפות בכוח העבודה ולצמצום פערים חברתיים (מס הכנסה שלילי), התשס"ח-2007¹³⁹ (להלן – חוק להגדלת שיעור ההשתתפות) –

(1) בסעיף 26(ג), במקום "בשנות המס 2008 ו-2009 ישולם מענק בעד חודשי עבודה בפועל בשנות המס 2007 ו-2008" יבוא "בכל אחת משנות המס 2008 עד 2011, ישולם מענק בעד חודשי עבודה בפועל בשנת המס שקדמה לה";

(2) בסעיף 27(ב), במקום "לגבי שנת המס 2008" יבוא "לגבי כל אחת משנות המס 2008 עד 2010".

תיקון חוק להגדלת שיעור ההשתתפות בכוח העבודה ולצמצום פערים חברתיים (מס הכנסה שלילי) – מס' 3

164. (א) סעיף 26(ג) לחוק להגדלת שיעור ההשתתפות, כנוסחו בסעיף 163(1) לחוק זה, יחול לגבי מענק המשתלם בעד חודשי עבודה בפועל בשנות המס 2009 ו-2010.

(ב) סעיף 27(ב) לחוק להגדלת שיעור ההשתתפות, כנוסחו בסעיף 163(2) לחוק זה, יחול לגבי הכנסה חודשית ממוצעת שהופקה בשנות המס 2009 ו-2010.

סימן א' – תחולה

סימן ב': תיקון פקודת מס הכנסה

165. בפקודת מס הכנסה¹⁴⁰ (להלן – הפקודה) –

(1) בסעיף 3(ה4)(1), במקום הרישה עד המילים "ורווחים אחרים שקיבל" יבוא "ריבית ורווחים אחרים, שקיבל יחיד" והמילים "לקופת הגמל או" – יימחקו;

(2) בסעיף 9 –

תיקון פקודת מס הכנסה – מס' 171

(א) בפסקה (2)(ג), בסופה יבוא:

"(3) לעניין הכנסתה של קופת גמל מדיבידנדה, מריבית או מהפרשי הצמדה שהתקבלו מאת חבר בני אדם – על אף האמור בפסקה (3) להגדרה "שליטה" ובפסקה (1) להגדרה "החזקה מהותית", שבפסקת משנה (ב), החזקת אחד או יותר מאמצעי השליטה בחבר בני האדם בידי קופת גמל או בידי כמה קופות גמל, בשיעור המביא אותם לשליטה בחבר בני האדם או להחזקה מהותית בו, לא תהווה שליטה או החזקה מהותית, לפי העניין, אם השינוי בשיעור נעשה בעקבות הסדר חוב עם חבר בני האדם, ובלבד שמתקיימים תנאים שקבע שר האוצר, באישור ועדת הכספים של הכנסת, לשם הגבלת היכולת של קופת הגמל או קופות הגמל, לפי העניין, לכוון את פעילות חבר בני האדם, לרבות הוראות בעניין צמצום שיעור האחזקה באותו חבר בני אדם בתוך תקופה שיקבע ולעניין אופן החזקת אמצעי השליטה; לעניין זה,

¹³⁹ ס"ח התשס"ח, עמ' 84 התשס"ט, עמ' 152.

¹⁴⁰ דיני מדינת ישראל, נוסח חדש 6, עמ' 120; ס"ח התשס"ט, עמ' 152.

"הסדר חוב" – קבלת אמצעי שליטה, במישרין או בעקיפין, בחבר בני אדם, במועד החל בתקופה שתחילתה ביום י"א באב התשס"ט (1 באוגוסט 2009) וסיומה בתום שנתיים מהמועד האמור, חלף חוב שאותו חבר בני אדם חב לקופת הגמל לפני יום תחילתה של התקופה האמורה, כולו או חלקו";

(ב) בפסקה (18) –

(1) בכותרת, במקום "הפרשי הצמדה" יבוא "רווחים";

(2) במקום "הפרשי הצמדה" יבוא "ריבית, הפרשי הצמדה ורווחים אחרים";

(ג) פסקה (18א) – תימחק;

(3) בסעיף 11(ב) –

(א) בפסקה (1), במקום "13%" יבוא "11%";

(ב) בפסקה (2), במקום "25%" יבוא "21%";

(ג) בפסקה (3) –

(1) בפסקת משנה (א), במקום "25%" יבוא "21%";

(2) בפסקת משנה (ב), במקום "20%" יבוא "17%";

(3) בפסקת משנה (ג), במקום "16%" יבוא "14%";

(4) בפסקאות משנה (ד) ו-(ה), בכל מקום, במקום "13%" יבוא "11%";

(4) בסעיף 14, במקום סעיף קטן (ד) יבוא:

"(ד) (1) שר האוצר, באישור ועדת הכספים של הכנסת, רשאי להאריך את התקופות המפורטות בפסקאות משנה (א) עד (ח), כולן או חלקן, לגבי יחיד שהיה לתושב ישראל לראשונה או לגבי תושב חוזר ותיק, לתקופה שלא תעלה על עשר שנות מס, ובלבד שביצע השקעה משמעותית בישראל שיש בה כדי לקדם יעדים לאומיים הנוגעים למשק המדינה, בתוך שנתיים מהמועד שהיה לתושב ישראל לראשונה או לתושב חוזר ותיק, לפי העניין, או בתוך שנתיים מיום כניסתן לתוקף של תקנות לפי פסקה זו, לפי המאוחר מביניהם, ורשאי שר האוצר לקבוע תקופות הארכה שונות, בהתחשב בין השאר, בסוג ההשקעה, בהיקפה ובמיקומה הגאוגרפי, והכל בתנאים ובתיאומים שקבע;

(א) תקופת הפטור האמורה בסעיף קטן (א);

(ב) התקופה האמורה בפסקה (ב)(2) להגדרה "תושב ישראל" או "תושב";

(ג) התקופה האמורה בפסקה (2) להגדרה "חברת משלח יד זרה", ובהגדרה "הכנסה של בעלי המניות תושבי ישראל", שבסעיף 5(ה5);

(ד) התקופה האמורה בהגדרה "תושב ישראל" שבסעיף 75(א)(15);

(ה) התקופה האמורה בסעיף 11(ג)(2)(א);

(ו) התקופה האמורה בסעיף 97(ב)(1);

(ז) התקופה האמורה בסעיף 134ב;

(ח) התקופה האמורה בסעיף 135(1)(ב).

(2) שר האוצר, באישור ועדת הכספים של הכנסת, רשאי לקבוע כי תקנות שנקבעו לפי פסקה (1), יחולו גם על יחיד כאמור באותה פסקה שביצע את ההשקעות בישראל לפני המועד שהיה לתושב ישראל לראשונה או לתושב חוזר ותיק או לפני כניסתו לתוקף של תקנות שנקבעו לפי הפסקה האמורה, בתנאים ובתיאומים שיקבע.”;

(5) בסעיף 75(ה), במקום “לפי סעיפים 14(א) או (ג)” יבוא “לפי סעיפים 14(א), (ג) או (ד)”;

(6) בסעיף 75(א), במקום “לפי סעיפים 14(א) או (ג)” יבוא “לפי סעיפים 14(א), (ג) או (ד)”;

(7) בסעיף 75(ז), במקום “לפי סעיפים 14(א) או (ג)” יבוא “לפי סעיפים 14(א), (ג) או (ד)”;

(8) בסעיף 94(א)(2), בהגדרה “הרווחים הראויים לחלוקה עד המועד הקובע”, בסופה יבוא “בהפחתת סכום ההכנסה מדיבידנד שחויבה במס לפי הוראות סעיף 168 לחוק ההתייעלות הכלכלית (תיקוני חקיקה ליישום התכנית הכלכלית לשנים 2009 ו-2010), התשס”ט-2009¹⁴¹”;

(9) במקום סעיף 121 יבוא:

“שיעור המס ליחיד 121. (א) המס על הכנסתו החייבת של יחיד בשנת המס יהיה כלהלן:

(1) על כל שקל חדש מ-240,000 השקלים החדשים הראשונים – 24%;

(2) על כל שקל חדש מ-240,001 שקלים חדשים עד 454,680 שקלים חדשים – 27%;

(3) על כל שקל חדש נוסף – 39%.

(ב) (1) על אף האמור בסעיף קטן (א)(1) ובכפוף לאמור בפסקה (2), לגבי הכנסה חייבת בשנת המס מיגיעה אישית ולגבי הכנסה חייבת בשנת המס של יחיד שמלאו לו 60 שנים, יחולו שיעורים אלה:

(א) על כל שקל חדש מ-55,080 השקלים החדשים הראשונים – 10%;

(ב) על כל שקל חדש מ-55,081 שקלים חדשים עד 97,920 שקלים חדשים – 14%;

(ג) על כל שקל חדש מ-97,921 שקלים חדשים עד 159,000 שקלים חדשים – 18%;

(ד) על כל שקל חדש מ-159,001 שקלים חדשים עד 240,000 שקלים חדשים – 24%.

(2) השיעורים המופחתים הקבועים בפסקה (1) לא יחולו על הכנסה שחייבים לגביה בניהול פנקסי חשבונות ולא נוהלו לגביה פנקסים קבילים”;

(10) בסעיף 126(א), במקום “25%” יבוא “18%”;

¹⁴¹ ס”ח התשס”ט, עמ’ 157.

(א) בסעיף קטן (א), במקום הסיפה החל במילים "רשאי המנהל" יבוא "רשאי המנהל, או מי שהוא הסמיך לעניין זה מבין עובדי רשות המסים בישראל (בסעיף זה – הרשות), לקבל מאת המוסד לביטוח לאומי, מידע לגבי תשלומים או גמלאות שמשלם המוסד לביטוח לאומי לפי כל דין, המהווים הכנסה בידי הנישום, ובלבד שמידע כאמור נדרש לצורך קביעת שומה או עריכת ביקורת, ובמידה שנדרש";

(ב) בסעיף קטן (ב), במקום הסיפה החל במילים "בהתייעצות עם שר הרווחה" יבוא "ושר הרווחה והשירותים החברתיים ובאישור ועדת הכספים של הכנסת, רשאי לקבוע מידע נוסף על האמור בסעיף קטן (א), שהמנהל, או מי שהוא הסמיך לעניין זה מבין עובדי הרשות, יהא רשאי לקבל מאת המוסד לביטוח לאומי, ובלבד שמידע כאמור נדרש לצורך קביעת שומה או עריכת ביקורת, ובמידה שנדרש";

(ג) אחרי סעיף קטן (ב) יבוא:

"(ג) מידע לגבי תשלומים או גמלאות כאמור בסעיף קטן (א) ומידע שנקבע לפי הוראות סעיף קטן (ב), יימסר לרשות כמסר אלקטרוני, כהגדרתו בחוק חתימה אלקטרונית, התשס"א-2001¹⁴², ואולם רשאי מנהל המוסד לביטוח לאומי להורות כי פרטי מידע מסוימים יימסרו לרשות בדרך אחרת, אם מצא כי קיימת מניעה להעבירם כמסר אלקטרוני כאמור";

(12) בסעיף 235, במקום סעיף קטן (ב) יבוא:

"(ב) על אף הוראות סעיף קטן (א), מותר למסור למוסד לביטוח לאומי מידע המפורט בסעיף 384א לחוק הביטוח הלאומי (נוסח משולב), התשנ"ה-1995¹⁴³, או בתקנות לפיו, ובלבד שמידע כאמור נדרש לתכליות האמורות באותו סעיף, ובמידה שנדרש";

(13) בסעיף 240ב, אחרי סעיף קטן (ב) יבוא:

"(ג) נישום שהוא אחד מהמפורטים בפסקאות (1) עד (3), יגיש את הטופס לגבי נתוני הדוחות הכספיים, המאזן, דוח רווח והפסד ודוח ההתאמה למס (להלן – טופס 6111), שנקבע לפי סעיף 243, באופן מקוון, כפי שיוורה המנהל, לא יאוחר מהיום שבו הוא מגיש את הדוח לפי הוראות סעיף 132:

(1) חברה;

(2) מי שחלה עליו חובה לנהל מערכת חשבונות לפי שיטת החשבונאות הכפולה, בהתאם להוראות ניהול פנקסי חשבונות שנקבעו לפי סעיף 130 (בסעיף קטן זה – הוראות ניהול פנקסי חשבונות);

(3) מי שמנהל מערכת חשבונות ממוחשבת, בהתאם להוראות ניהול פנקסי חשבונות.

(ד) (1) המנהל רשאי לפטור נישום שהוא אחד מהמפורטים בפסקאות (2) או (3) שבסעיף קטן (ג), מלהגיש את טופס 6111 באופן מקוון, בשל סכום מחזור עסקאותיו; פטור לפי פסקה זו יכול שיינתן דרך כלל או לסוגים של נישומים כאמור, הכל כפי שיקבע המנהל; לעניין זה, "מחזור עסקאות" – כהגדרתו בהוראות ניהול פנקסי חשבונות.

¹⁴² ס"ח התשס"א, עמ' 210.

¹⁴³ ס"ח התשנ"ה, עמ' 210.

(2) נוסף על הוראות פסקה (1), רשאי המנהל לקבוע לגבי נישום שהוא אחד מהמפורטים בפסקאות (2) או (3) שבסעיף קטן (ג), כי הוא רשאי להגיש את טופס 6111 באופן ממוכן, מטעמים מיוחדים שיירשמו, ובלבד שהטופס יוגש במשרדי רשות המסים בישראל כפי שיקבע המנהל.

סימן ג': מס הכנסה – הוראות שעה

166. (א) לגבי שנות המס 2012 ו-2013 יקראו את סעיף 11(ב) לפקודה כך:

(1) בפסקה (1), במקום "13%" יקראו "12%";

(2) בפסקה (2), במקום "25%" יקראו "24%";

(3) בפסקה (3) –

(א) בפסקת משנה (א), במקום "25%" יקראו "24%";

(ב) בפסקת משנה (ב), במקום "20%" יקראו "19%";

(ג) בפסקת משנה (ג), במקום "16%" יקראו "15%";

(ד) בפסקאות משנה (ד) ו-(ה), במקום "13%" יקראו "12%".

(ב) לגבי שנות המס 2014 ו-2015 יקראו את סעיף 11(ב) לפקודה כך:

(1) בפסקה (1), במקום "13%" יקראו "11%";

(2) בפסקה (2), במקום "25%" יקראו "22%";

(3) בפסקה (3) –

(א) בפסקת משנה (א), במקום "25%" יקראו "22%";

(ב) בפסקת משנה (ב), במקום "20%" יקראו "18%";

(ג) בפסקת משנה (ג), במקום "16%" יקראו "14%";

(ד) בפסקאות משנה (ד) ו-(ה), במקום "13%" יקראו "11%".

167. (א) לגבי שנת המס 2010 יקראו את סעיף 121 לפקודה כך:

"שיעור המס ליחיד 121. (א) המס על הכנסתו החייבת של יחיד בשנת המס 2010 לגבי שנת המס 2010 יהיה כלהלן:

(1) על כל שקל חדש מ-147,000 השקלים החדשים הראשונים – 30%;

(2) על כל שקל חדש מ-147,001 שקלים חדשים עד 454,680 שקלים חדשים – 33%;

(3) על כל שקל חדש נוסף – 45%.

(ב) (1) על אף האמור בסעיף קטן (א)(1) ובכפוף לאמור בפסקה (2), לגבי הכנסה חייבת בשנת המס מיגיעה אישית ולגבי הכנסה חייבת בשנת המס של יחיד שמלאו לו 60 שנים, יחולו שיעורים אלה:

(א) על כל שקל חדש מ-55,080 השקלים החדשים הראשונים – 10%;

(ב) על כל שקל חדש מ-55,081 שקלים חדשים עד 97,920 שקלים חדשים – 14%;

הוראות שעה
לשנים 2012 עד
2015, לעניין
סעיף 11 לפקודה

הוראות שעה
לשנים 2010 עד
2015, לעניין
סעיף 121 לפקודה

- (ג) על כל שקל חדש מ־97,921 שקלים חדשים עד 147,000 שקלים חדשים – 23%;
- (ד) על כל שקל חדש מ־147,001 שקלים חדשים עד 211,000 שקלים חדשים – 30%.
- (2) השיעורים המופחתים הקבועים בפסקה (1) לא יחולו על הכנסה שחייבים לגביה בניהול פנקסי חשבונות ולא נוהלו לגביה פנקסים קבילים.
- (ב) לגבי שנת המס 2011 יקראו את סעיף 121 לפקודה כך:
- ”שיעור המס ליחיד 121. (א) המס על הכנסתו החייבת של יחיד בשנת המס 2011 לגבי שנת המס 2011 יהיה כלהלן:
- (1) על כל שקל חדש מ־240,000 השקלים החדשים הראשונים – 30%;
- (2) על כל שקל חדש מ־240,001 שקלים חדשים עד 454,680 שקלים חדשים – 33%;
- (3) על כל שקל חדש נוסף – 45%.
- (ב) (1) על אף האמור בסעיף קטן (א)(1) ובכפוף לאמור בפסקה (2), לגבי הכנסה חייבת בשנת המס מיגיעה אישית ולגבי הכנסה חייבת בשנת המס של יחיד שמלאו לו 60 שנים, יחולו שיעורים אלה:
- (א) על כל שקל חדש מ־55,080 השקלים החדשים הראשונים – 10%;
- (ב) על כל שקל חדש מ־55,081 שקלים חדשים עד 97,920 שקלים חדשים – 14%;
- (ג) על כל שקל חדש מ־97,921 שקלים חדשים עד 159,000 שקלים חדשים – 23%;
- (ד) על כל שקל חדש מ־159,001 שקלים חדשים עד 240,000 שקלים חדשים – 30%.
- (2) השיעורים המופחתים הקבועים בפסקה (1) לא יחולו על הכנסה שחייבים לגביה בניהול פנקסי חשבונות ולא נוהלו לגביה פנקסים קבילים.
- (ג) לגבי שנת המס 2012 יקראו את סעיף 121 לפקודה כך:
- ”שיעור המס ליחיד 121. (א) המס על הכנסתו החייבת של יחיד בשנת המס 2012 לגבי שנת המס 2012 יהיה כלהלן:
- (1) על כל שקל חדש מ־240,000 השקלים החדשים הראשונים – 29%;
- (2) על כל שקל חדש מ־240,001 שקלים חדשים עד 454,680 שקלים חדשים – 32%;
- (3) על כל שקל חדש נוסף – 44%.

(ב) (1) על אף האמור בסעיף קטן (א)(1) ובכפוף לאמור בפסקה (2), לגבי הכנסה חייבת בשנת המס מיגיעה אישית ולגבי הכנסה חייבת בשנת המס של יחיד שמלאו לו 60 שנים, יחולו שיעורים אלה:

(א) על כל שקל חדש מ־55,080 השקלים החדשים הראשונים – 10%;

(ב) על כל שקל חדש מ־55,081 שקלים חדשים עד 97,920 שקלים חדשים – 14%;

(ג) על כל שקל חדש מ־97,921 שקלים חדשים עד 159,000 שקלים חדשים – 21%;

(ד) על כל שקל חדש מ־159,001 שקלים חדשים עד 240,000 שקלים חדשים – 29%.

(2) השיעורים המופחתים הקבועים בפסקה (1) לא יחולו על הכנסה שחייבים לגביה בניהול פנקסי חשבונות ולא נוהלו לגביה פנקסים קבילים.

(ד) לגבי שנת המס 2013 יקראו את סעיף 121 לפקודה כך:

121. (א) המס על הכנסתו החייבת של יחיד בשנת המס 2013 לגבי שנת המס 2013 "שיעור המס ליחיד לגבי שנת המס 2013 יהיה כלהלן:

(1) על כל שקל חדש מ־240,000 השקלים החדשים הראשונים – 28%;

(2) על כל שקל חדש מ־240,001 שקלים חדשים עד 454,680 שקלים חדשים – 31%;

(3) על כל שקל חדש נוסף – 43%.

(ב) (1) על אף האמור בסעיף קטן (א)(1) ובכפוף לאמור בפסקה (2), לגבי הכנסה חייבת בשנת המס מיגיעה אישית ולגבי הכנסה חייבת בשנת המס של יחיד שמלאו לו 60 שנים, יחולו שיעורים אלה:

(א) על כל שקל חדש מ־55,080 השקלים החדשים הראשונים – 10%;

(ב) על כל שקל חדש מ־55,081 שקלים חדשים עד 97,920 שקלים חדשים – 14%;

(ג) על כל שקל חדש מ־97,921 שקלים חדשים עד 159,000 שקלים חדשים – 20%;

(ד) על כל שקל חדש מ־159,001 שקלים חדשים עד 240,000 שקלים חדשים – 28%.

(2) השיעורים המופחתים הקבועים בפסקה (1) לא יחולו על הכנסה שחייבים לגביה בניהול פנקסי חשבונות ולא נוהלו לגביה פנקסים קבילים.

(ה) לגבי שנת המס 2014 יקראו את סעיף 121 לפקודה כך:

121. (א) המס על הכנסתו החייבת של יחיד בשנת המס 2014 לגבי שנת המס 2014 "שיעור המס ליחיד לגבי שנת המס 2014 יהיה כלהלן:

(1) על כל שקל חדש מ־240,000 השקלים החדשים הראשונים – 27%;

(2) על כל שקל חדש מ־240,001 שקלים חדשים עד 454,680 שקלים חדשים – 30%;

(3) על כל שקל חדש נוסף – 42%.

(ב) (1) על אף האמור בסעיף קטן (א)(1) ובכפוף לאמור בפסקה (2), לגבי הכנסה חייבת בשנת המס מיגיעה אישית ולגבי הכנסה חייבת בשנת המס של יחיד שמלאו לו 60 שנים, יחולו שיעורים אלה:

(א) על כל שקל חדש מ־55,080 השקלים החדשים הראשונים – 10%;

(ב) על כל שקל חדש מ־55,081 שקלים חדשים עד 97,920 שקלים חדשים – 14%;

(ג) על כל שקל חדש מ־97,921 שקלים חדשים עד 159,000 שקלים חדשים – 19%;

(ד) על כל שקל חדש מ־159,001 שקלים חדשים עד 240,000 שקלים חדשים – 27%.

(2) השיעורים המופחתים הקבועים בפסקה (1) לא יחולו על הכנסה שחייבים לגביה בניהול פנקסי חשבונות ולא נוהלו לגביה פנקסים קבילים.

(ו) לגבי שנת המס 2015 יקראו את סעיף 121 לפקודה כך:

”שיעור המס ליחיד 121. (א) המס על הכנסתו החייבת של יחיד בשנת המס 2015 לגבי שנת המס 2015 יהיה בלהלן:

(1) על כל שקל חדש מ־240,000 השקלים החדשים הראשונים – 26%;

(2) על כל שקל חדש מ־240,001 שקלים חדשים עד 454,680 שקלים חדשים – 29%;

(3) על כל שקל חדש נוסף – 41%.

(ב) (1) על אף האמור בסעיף קטן (א)(1) ובכפוף לאמור בפסקה (2), לגבי הכנסה חייבת בשנת המס מיגיעה אישית ולגבי הכנסה חייבת בשנת המס של יחיד שמלאו לו 60 שנים, יחולו שיעורים אלה:

(א) על כל שקל חדש מ־55,080 השקלים החדשים הראשונים – 10%;

(ב) על כל שקל חדש מ־55,081 שקלים חדשים עד 97,920 שקלים חדשים – 14%;

(ג) על כל שקל חדש מ־97,921 שקלים חדשים עד 159,000 שקלים חדשים – 18%;

(ד) על כל שקל חדש מ־159,001 שקלים חדשים עד 240,000 שקלים חדשים – 26%.

(2) השיעורים המופחתים הקבועים בפסקה (1)
לא יחולו על הכנסה שחייבים לגביה בניהול פנקסי
חשבונות ולא נוהלו לגביה פנקסים קבילים.

הוראת שעה לגבי
חלוקת דיבידנד
בשנים 2009
ו-2010, לעניין סעיף
125ב לפקודה

168. על אף הוראות סעיף 125ב(1) עד (3) לפקודה, שיעור המס על הכנסה מדיבידנד בידי
יחיד או בידי חברה משפחתית, שמקורו ברווחים ראויים לחלוקה עד המועד הקובע,
כהגדרתם בסעיף 94ב(א)(2) לפקודה, שנצברו בידי החברה מחלקת הדיבידנד עד יום
כ"ו בטבת התשס"ג (31 בדצמבר 2002), יהיה 12%, ובלבד שמתקיימים כל אלה:
(1) ההכנסה מדיבידנד שולמה על ידי החברה מחלקת הדיבידנד והתקבלה בידי
מקבלה בתקופה שמיום י"ג בתשרי התש"ע (1 באוקטובר 2009) עד יום כ"ב בתשרי
התשע"א (30 בספטמבר 2010) (בסעיף זה – תקופת ההטבה);

(2) יום רכישת המניות שבשלהן התקבלה ההכנסה מדיבידנד היה לפני יום כ"ז בטבת
התשס"ג (1 בינואר 2003);

(3) בכל אחת משנות המס 2009 עד 2012, הסכום הכולל של הכנסת עבודה, דמי
ניהול, הפרשי הצמדה או ריבית ותשלומים אחרים ששולמו למקבל ההכנסה מדיבידנד
על ידי החברה מחלקת הדיבידנד, במישרין או בעקיפין, בהפחתת ההכנסה מדיבידנד
שחויבה במס לפי סעיף זה, לא פחת מממוצע סכום התשלומים כאמור ששולמו לו על
ידי החברה האמורה, במישרין או בעקיפין, בשנות המס 2007 ו-2008;

(4) אילו מקבל הדיבידנד היה מוכר את מניותיו בתקופת ההטבה, היו חלות הוראות
סעיף 94ב(א)(2) לפקודה לגבי הרווחים הראויים לחלוקה עד המועד הקובע, כהגדרתם
בסעיף האמור, שנצברו עד יום כ"ו בטבת התשס"ג (31 בדצמבר 2002).

169. לגבי שנות המס 2011 עד 2015 יקראו את סעיף 126(א) לפקודה כאילו במקום השיעור
הקבוע בו נקבעו השיעורים שלהלן:

הוראות שעה
לשנים 2011
עד 2015, לעניין
סעיף 126(א)
לפקודה

- (1) לשנת המס 2011 – 24%;
- (2) לשנת המס 2012 – 23%;
- (3) לשנת המס 2013 – 22%;
- (4) לשנת המס 2014 – 21%;
- (5) לשנת המס 2015 – 20%.

סימן ד': מס הכנסה – תחילה, תחולה, תקנות ראשונות והוראות מעבר

170. (א) תחילתם של סעיפים 3(ה)(1) ו-9 לפקודה, כנוסחם בסעיף 165(1), (2)(ב) ו-(ג)
לחוק זה, ביום ט' בתמוז התשס"ט (1 ביולי 2009), והם יחולו על ריבית, הפרשי הצמדה
ורווחים אחרים שמקורם בתשלומי היחיד, ששולמו לקופת הגמל אחרי יום כ"ז בטבת
התשס"ג (1 בינואר 2003), ובלבד שהתקיימו כל אלה:

תחילה, תחולה,
תקנות ראשונות
והוראות מעבר

- (1) היחיד היה זכאי לקבל את ההכנסות האמורות לפי הוראות סעיף 23 לחוק
הפיקוח על שירותים פיננסיים (קופות גמל), התשס"ה-2005;
- (2) קופת הגמל שילמה ליחיד את ההכנסות האמורות ביום ט' בתמוז התשס"ט
(1 ביולי 2009) ואילך.

(ב) תחילתה של פסקה (3) של סעיף 9(ג) לפקודה, כנוסחה בסעיף 165(2)(א) לחוק
זה, ביום תחילתן של תקנות שקבע שר האוצר לפי הפסקה האמורה.

¹⁴⁴ ס"ח התשס"ה, עמ' 889.

- (ג) תחילתו של סעיף 11 לפקודה, כנוסחו בסעיף 165(3) לחוק זה, ביום כ' בטבת התשע"ו (1 בינואר 2016), והוא יחול על הכנסה שהופקה ביום האמור ואילך.
- (ד) (1) סעיפים 14(ד), 175(ה), 75(א) ו-75(ז) לפקודה, כנוסחם בסעיף 165(4) עד (7) לחוק זה, יחולו על מי שהיה לתושב ישראל לראשונה או לתושב חוזר ותיק, ביום כ"ג בטבת התשס"ח (1 בינואר 2008) ואילך.
- (2) על אף האמור בפסקה (1), הסעיפים האמורים באותה פסקה יחולו על מי שהיה לתושב ישראל לראשונה או לתושב חוזר ותיק בתקופה שתחילתה ביום י"א בטבת התשס"ז (1 בינואר 2007) וסיומה ביום כ"ב בטבת התשס"ח (31 בדצמבר 2007), ובלבד שביצע את ההשקעות כאמור בסעיף 14(ד) לפקודה, כנוסחו בסעיף 165(4) לחוק זה, לפני המועד שהיה לתושב ישראל לראשונה או לתושב חוזר ותיק.
- (3) תקנות ראשונות לפי סעיף 14(ד) לפקודה, כנוסחו בסעיף 165(4) לחוק זה, יובאו לאישור ועדת הכספים של הכנסת בתוך שישה חודשים מיום פרסומו של חוק זה.
- (ה) תחילתו של סעיף 94ב(א)(2) לפקודה, כנוסחו בסעיף 165(8) לחוק זה, ביום י"ג בתשרי התש"ע (1 באוקטובר 2009).
- (ו) לעניין סעיף 120 לפקודה, יראו את הסכומים הנקובים בסעיף 121 לפקודה, כנוסחו בסעיפים 165(9) ו-167 לחוק זה, כאילו תואמו לאחרונה ביום ה' בטבת התשס"ט (1 בינואר 2009).
- (ז) תחילתו של סעיף 121 לפקודה כנוסחו בסעיף 165(9) לחוק זה, ביום ט"ו בטבת התש"ע (1 בינואר 2010) והוא יחול על הכנסה שהופקה ביום האמור ואילך.
- (ח) תחילתו של סעיף 126(א) לפקודה, כנוסחו בסעיף 165(10) לחוק זה, ביום כ' בטבת התשע"ו (1 בינואר 2016), והוא יחול על הכנסה שהופקה ביום האמור ואילך.
- (ט) סעיפים 140 א ו-235(ב) לפקודה, כנוסחם בסעיף 165(11) ו-12(12) לחוק זה, יחולו גם לגבי מידע שנדרש כאמור באותם סעיפים ביום תחילתו של חוק זה ואילך, לרבות לגבי תקופה שקדמה לאותו יום.
- (י) סעיף 240ג(ג) ו-1(ד) לפקודה, כנוסחו בסעיף 165(13) לחוק זה, יחול לגבי דיווח בשל שנת המס 2010 ואילך.

סימן ה': תיקון חוק מס ערך מוסף

תיקון חוק מס ערך מוסף – מס' 37

171. בחוק מס ערך מוסף, התשל"ו-1975¹⁴⁵ (בפרק זה – חוק מס ערך מוסף) –

(1) בסעיף 1 –

(א) אחרי ההגדרה "חשבונית עסקה" יבוא:

"חתימה אלקטרונית מאובטחת" – כהגדרתה בחוק חתימה אלקטרונית, התשס"א-2001¹⁴⁶ (להלן – חוק חתימה אלקטרונית), ובלבד שהונפקה על ידי המדינה או על ידי מי שהמדינה הסמיכה לכך, בהתאם להוראות לפי סעיף 145(א);

"חתימה אלקטרונית מאושרת" – כהגדרתה בחוק חתימה אלקטרונית";

(ב) אחרי ההגדרה "מבטח" יבוא:

¹⁴⁵ ס"ח התשל"ו, עמ' 52; התשס"ט, עמ' 4.

¹⁴⁶ ס"ח התשס"א, עמ' 410.